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اعتراض نمایندگان به ائمه جمعه
همدلی: دیروز برخی از نمایندگان مجلس شورای 
اســامی نسبت به ســخنان ائمه جمعه معترض 
شدند. سید مرتضی حسینی در جلسه علنی دیروز 
)یکشــنبه، ۹ بهمن ماه( مجلس شورای اسامی 
در تذکر شــفاهی خود گفــت: »اخیرا امام جمعه 
یکی از شهرستان ها در جمع عده ای از مردم تمام 
نمایندگان مجلس را متهم به رشــوه خواری کرده 
و گفته اســت همه آنها رشــوه گیر ایران خودرو 
هســتند. این تهمت زنی و حرمت شــکنی نه تنها 
اهانت آشــکار به ســاحت منتخبین مردم و خانه 
ملت اســت بلکه بــا بدیهی ترین اصــول اخاق، 
منطــق، عقــل و عقانیت مغایــرت دارد چرا که 
هیچ انســان خداتــرس و باایمانــی کل مجموعه 
آن هم عصــاره فضایل ملت را مورد افترا و تهمت 
قــرار نمی دهد.«نماینده مــردم میانه در مجلس 
شورای اســامی در ادامه از شورای سیاستگذاری 
ائمــه جمعه خواســت با نظارت موثر و مســتمر 
اجــازه ندهد بعضی از ائمه جمعــه با بی تقوایی و 
بدزبانی مرزهــای اخاق را زیر پا نهاده و به جای 
تقوای الهی درس عبــور از خط قرمزهای حرمت 
انســان ها را در خطبه های نماز جمعه بدهند.وی 
افزود:»ضمــن احترام به محضر قاطبه ائمه جمعه 
به ویژه آنها که در مراکز اســتان ها هســتند باید 
تصریح و تأکید کنیم متأسفانه بعضی از ائمه جمعه 
شهرستان ها با دخالت غیرسازنده و غیرکارشناسی 
و اظهارنظرهــای غیرمســئولانه نــه تنها در حل 
مشکات نقشــی ایفا نمی کنند بلکه بر مشکات 
نیز می افزایند.«علی نیکزاد ثمرین در پاسخ به این 
تذکر افزود: »اهانت به ســاحت مجلس از طریق 
بیاناتی که بعضی از طریق تریبون بســیار مقدس 
نماز جمعه که همــه برای آن احترام قائلیم اقدام 
بسیار نامناســبی بود آن هم در شرایطی که همه 
نمایندگان این دوره از مجلس مفتخریم به اینکه 
مقام معظم رهبری عنوان مجلس انقابی را به آن 
داده اند.«به تازگی حجت الاسام عبدالله محمدی 
امام جمعــه میانه گفتــه: »نماینــدگان مجلس 
همه شان از دم، تا پایشان به مجلس می رسد، وارد 
معامله با ایران خودرو شــده و خودروی خودشان 
را می گیرنــد و دیگری کاری بــا هیچ چیز ندارد. 
من اعــام می کنم که این کار، رشــوه اســت و 
حاضرم در هر دادگاهی پاسخگوی این ادعا باشم. 
نمایندگان مجلس از ایرانخودرو رشوه گرفتند. به 
محض اینکه معامله شــان را با ایران خودرو انجام 
دادند و رشوه شــان را گرفتند، دیگر کاری با هیچ 
چیز ندارند. همین می شــود که خودروســاز یک 
پراید را به بهای 300 میلیون تومان به این مردم 
تحمیل می کند. چنین نماینده ای چطور می تواند 

مطالبه گر باشد و از حقوق ملت دفاع کند؟«
علیرضا ســلیمی در نشست علنی دیروز )یکشنبه 
۹ بهمن ماه( مجلس شــورای اسامی در تذکری 
شــفاهی گفت: »یکــی از ائمه محتــرم جمعه از 
تریبونی که باید ناشر عدل و تقوا باشد، اتهاماتی را 
متوجه تمام نمایندگان مجلس کرده است، اگرچه 
امیدوارم اصل این خبر صحت نداشــته باشد، اما 
اتهام رشوه گیری به نمایندگان زیبنده نیست، این 
در حالی است که ما به ائمه جمعه ارادت داریم و 
امیدوارم این سهو اللّســان باشد و از سوی یک نفر 
صادر شــده باشــد، اما حفظ حرمت مومن واجب 
است.«نماینده مردم محات و دلیجان در مجلس 
یازدهــم ادامه داد: »بایــد در اظهارنظر دقت کرد 
و هر خبری را به عنــوان خبر قطعی اعام نکرد، 
لذا امیدوارم هر چه ســریعتر این اظهارنظر اصاح 
شود و دیگر چنین مواردی از تریبون مقدس نماز 

جمعه مطرح نشود.«

کیفرخواست ۷ متهم امنیتی در شیراز 
صادر شد

چهــارم آبان مــاه امســال و همزمان بــا اقدام 
تروریســتی در حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع(، 
پاسداران گمنام امام زمان)عج( یک بسته انفجاری 
دست ساز در بلوار شــریعتی )معالی آباد( شیراز از 
یکی از متهمان پرونده کشــف و ســپس خنثی 
کردنــد.در ادامه و پس از تحقیقــات اولیه نیز ۶ 
متهم دیگر این پرونده به اتهام دســت داشتن در 

این اقدام ضدامنیتی بازداشت شدند.
حجت الاسام ســید کاظم موســوی رئیس کل 
دادگســتری اســتان فارس در رابطــه با آخرین 
وضعیت متهمان ایــن پرونده اظهار کرد: اتهامات 
وارده به همه متهمــان پرونده، اجماع و تبانی به 

قصد اقدام علیه امنیت کشور است.
وی افــزود: ۴ تــن از این متهمان بــا قرار تأمین 
مناســب از زنــدان آزاد شــده اند و 3 تــن دیگر 
هم اکنون در بازداشت به سر می برند.حجت الاسام 
موســوی بــا انتقــاد از پیش داوری هــای افراد 
غیرمسئول و جوسازی های رسانه های معاند حول 
این پرونده گفت: در دســتگاه قضایی رسیدگی ما 
به پرونده ها، بدون توجه به جوسازی های رسانه ای 
انجام می شود.رئیس کل دادگستری استان فارس 
پرونده حاضــر را مصداق واقعی القــاء هیجانات 
کاذب به مخاطبان خواند و بیان کرد: رســانه های 
معاند ضمن تبلیغات فــراوان بر روی این پرونده، 
متهمان آن را در خطر اعــدام و اتهامات آن ها را 
محاربه و افســاد فی الارض بیــان کرده بودند.وی 
این دســته از اقدامات رسانه ای را تنها در راستای 
جوســازی، ایجاد هیجانات اجتماعی و بزرگنمایی 
رسانه ای دانست و گفت: دستگاه قضایی عاوه بر 
جدیــت در برخورد با جرائم و طی کردن مســیر 
قانونــی، همواره رأفت اســامی را محور و ماک 

عمل خود قرار داده است.

خبر

کنعانیمقدم:
 مدل اقتصادی نظام 

در هاله ای از ابهام قرار دارد
یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: بحث ما این است 
که حکمرانی خوب یــا مطلوب باید موردنظر قرار 
بگیــرد. بعضی ها فکر می کنند همین مســئولان 
می توانند حکمرانی خوب را محقق کنند، بسم الله، 
فرصــت در اختیارتان بوده و چندین دوره شــما 
رئیس جمهور بودید، چندیــن دوره اصاح طلبان 
یا مســتقلین بودند. این افراد امتحان شان را پس 
دادند. مشــکل ما این اســت که مدل حکمرانی 

مطلوب، مورد سوال است. 
حســین کنعانی مقدم در گفت وگــو با ایلنا، در 
پاسخ به این ســوال که در گذشته بارها درباره 
راهکارهای برون رفت از شــرایط موجود گفته 
شده است اما هنوز نتیجه ملموسی نداشته چه 
راهکارهایی وجود دارد تا به وســیله آن بتوانیم 
از این شرایط گذر کنیم، گفت: اول باید مساله 
را کاما شناخت. یکی از مشکات ما امروز این 
اســت که مسائل را خوب نشناختیم و به خاطر 
اینکه مســاله خوب تحلیل و مشخص نشــده، 
راه کارهایی که انتخاب می شــود عمدتا مقطعی 
و در حکم مسکن است و بعضی ها ممکن است 

کار را بدتر کند.
 نکتــه ای کــه الان وجود دارد این اســت که آیا 
مشــکات اقتصادی ما مربوط به شــرایط ما در 
اقتصاد جهانی است، یا تابعی از مدیریت اقتصادی 
کشور است یا اینکه شــرایط اقتصادی دنیا امروز 
در یک شــرایط رکود و نزول قرار دارد و یا به نظر 
می آید که مســائل سیاســی در داخل ما موجب 

چنین موضوعاتی شده است.
وی افزود: بعضی از مدیــران فقط به فکر عبور از 
بحران هستند، یعنی اینکه شرایط را تثبیت کرده 
و گذر کنند. اما مدیر واقعی کسی است که بحران 
را خوب بشناســد و آن را برای همیشه حل کند. 
راهکارهایــی که می دهد برنامه هــای کوتاه مدت، 

میان مدت و درازمدت را دربربگیرد. 
ما هنوز به یک اجماع بین مسئولین اجرایی کشور 
و مجلس نرسیدیم که مشکات امروز کشور ناشی 
از ناتوانی و ناکارآمدی وزرا اســت، برنامه هایی که 
برای اقتصاد طراحی شده ناکارآمد است، یا مشکل 
ما برجام، اقتصاد جهانی و تحریم هاســت، یا اینکه 
ما دچار یک بحران اقتصادی شدیم که هنوز مدل 
اقتصادی  مان مشخص نیســت و هنوز نمی دانیم 
مدل اقتصادی ما سوسیالیســتی یا لیبرالیســم، 
سرمایه داری، چینی یا دیگر کشورهای مطرح در 
نظام اقتصادی دنیا اســت. به نظر می رســد هنوز 
این مساله در هاله ای از ابهام است یا اگر مشخص 
باشــد تصمیمی در این خصوص گرفته نشده که 
مــا مدل اقتصادی مشــخصی را دنبال کنیم و به 

نتیجه برسانیم.
کنعانی مقدم در پاسخ به این سوال که از نظر شما 
اشکال کار کجاست، گفت: من همه موارد را مورد 
اشکال قرار می دهم. یعنی در همه موارد ما دچار 
مشــکل هستیم و این مشکات هم به این صورت 
نیســت که یک روزه حادث شــده باشد، بعضی  از 
این مشــکات به صورت اپیدمی اســت و بعضی 
زخم های کهنه ای هســتند کــه درمان آن خیلی 

سخت است.
وی افزود: اما اگر این مشــکات تعیین و تکلیف 
شــود و مردم بدانند حداقل تا ۱0 سال آینده تابع 
چه شرایطی خواهند بود؛ شرایط بحرانی، شرایط 
جنگی، شــرایط توســعه یا هر شرایط دیگری که 
واقعیت دارد، آن وقت آن ها می توانند خودشان را 

با شرایط تطبیق دهند. 
اما اگر شــرایط به گونه ای باشد که هر لحظه یک 
شرایطی باشد و هر وزیری یک مسیر را نشان دهد 
و بعــد از یک مدت هم بینیم آن وزرا نتوانســتند 
به شــعارهایی که می دادند عمل کنند و بعد کنار 
می روند و هزینه اش را مردم پرداخت می کنند، به 
نظرم درست و منطقی نیست و باید تدبیر جدیدی 

اندیشیده شود.

بشیریدرتذکرشفاهی:
رئیس جمهور تیم اقتصادی دولت را 

اصلاح کند
نماینــده مردم پاکدشــت در مجلــس خطاب به 
رئیس جمهور گفت: لازم اســت در تیم اقتصادی 

اصاحاتی را انجام دهد.
فرهاد بشیری در نشســت علنی دیروز )یکشنبه 
۹ بهمن ماه( مجلس شــورای اســامی در تذکر 
شــفاهی خود ضمن گرامیداشت سالگرد پیروزی 
شکوهمند انقاب اسامی اظهار داشت: به رئیس 
جمهــور متذکر می شــوم که لازم اســت در تیم 
اقتصادی اصاحاتی را انجام دهد تا افراد خسته و 
بی انگیزه از قطار کابینه پیاده شده و افراد توانمند 

به دولت اضافه شوند.
وی در تذکــر دیگری با تاکید بر لــزوم مقابله با 
شــایعات در فضای مجازی گفت: لازم اســت با 
این افراد که با شایعه ســازی سرمایه های مردم را 
می سوزانند و در بازار سوداگری می کنند، برخورد 
شود. نمونه این موضوع دستور توقف عرضه خودرو 
در بورس توســط معاون اول بود که مشخص شد 
این خبر جعلی اســت و از اساس جلسه ای برای 

این موضوع تشکیل نشده است.
بشــیری در تذکر پایانی خود اظهار داشت: مردم 
در شهرســتان پاکدشــت برای دریافت نان دچار 
مشکاتی هســتند که لازم اســت برای موضوع 
تخصیص سهمیه آرد و مدیریت واحدهای نانوایی 

برنامه ریزی ها اصاح شود.

خبر

همدلی| شنبه شب صدای انفجار در منطقه 
شــمالی شــهر اصفهان باعث نگرانی مردم 
شــد. خیلی زود تصاویری در شــبکه های 
اجتماعی منتشــر شد که نشان می داد یک 
انفجار رخ داده که احتمالا ناشی از برخورد 
یک پهپاد بوده اســت. گمانه زن ای که بعد 
به صورت رسمی تأیید شــد. تاکنون هیچ 
کشور یا گروهی رسما مسئولیت این حمله 
پهپادی به یکی از مراکز تسلیحاتی ایران را 
بر عهده نگرفته است اما آنچه که مشخص 
شده که این اســت که دست کم سه پهپاد 
در این عملیات شرکت کرده اند. طبق اعام 
منابع رسمی در ایران این عملیات خسارت 

جانی در پی نداشته است.  
دقایق پایانی شنبه شب برای مردم اصفهان 
دلهره آور بود. منابع محلی خبر از شــنیده 
شدن صدای انفجار در محدوده شمالی شهر 
اصفهان دادند. ایرنا خبرگزاری رسمی دولت 
همان موقع به نقل از شاهدان عینی گزارش 
داد که این انفجار مربوط به یکی از صنایع 
دفاعی وابسته به وزارت دفاع در خیابان امام 
خمینی )ره( اصفهان بوده است. بنابر اعام 
معاون سیاســی امنیتی استانداری اصفهان 
این حادثه تلفات جانی نداشــته است. این 
خبر زمانی تکمیل شــد که معاون سیاسی 
امنیتی اســتانداری اصفهان به طور رسمی 
درباره آن با صداوســیما مصاحبه کرد و به 
شبکه خبر ســیما گفت: »خسارات وارده و 
علل این حادثه در دســت بررســی است.« 
محمدرضــا جان نثــاری معاون سیاســی، 
امنیتی و اجتماعی اســتانداری اصفهان در 
گفت و گویی تلویزیونی گفت: »حوالی ساعت 
۲3:30 شب گذشته)شنبه شب( به یکی از 
مجتمع های کارگاهی وزارت دفاع در شهر 
اصفهــان حمله انجــام گرفت. بــا پدافند 
قدرتمندی کــه در آن منطقه وجود دارد، 
یکی از آن ریزپرنده ها سرنگون شد و دو تا 
از ریزپرنده های دیگر به تله پدافندی گرفتار 
شــدند که مجبور شدند خودشان را منفجر 

کنند.«
وی با بیان اینکه صدای انفجاری که شنیده 
شــد از پدافندی بود کــه ریزپرنده را مورد 
اصابــت قرار داده بود، اضافــه کرد: »مردم 
در ابتدا نگران شده بودند، اما اطاع رسانی 
به ســرعت انجام گرفت. فقــط به یکی از 
ســوله های مجموعه خســارت جزیی وارد 
شده است و در توانمندی و کار آن مجموعه 
هیچ مشکل و تلفاتی ایجاد نشده است. در 
شــهر اصفهان هیچ موردی نداریم، مردم با 

آرامش به کار خودشان ادامه می دهند.«
بیانیهوزارتدفاع

اما در این باره وزارت دفاع نیز به طور رسمی 
بیانیه ای منتشــر کرد. در ایــن بیانیه آمده 
است: »شامگاه هشتم  بهمن ۱۴0۱ حوالی 
ســاعت ۲3:30 حمله ناموفق با استفاده از 
ریزپرنده به یکــی از مجتمع های کارگاهی 
وزارت دفاع صورت گرفت و خوشبختانه با 
پیش بینی ها و تمهیــدات پدافندی صورت 
گرفتــه یکــی از آنها مورد اصابــت پدافند 
هوایــی مجتمع  و دو فرونــد دیگر آنها در 
تله های پدافندی گرفتار و منفجر می شوند. 
خوشبختانه این تهاجم ناموفق تلفات جانی 

نداشته و آسیب جزیی به سقف کارگاه وارد 
نموده که به فضل الهی خللی در تجهیزات 
و ماموریت های مجموعه ایجاد نکرده است. 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح به 
ملت شریف ایران اسامی اطمینان می دهد 
اقدام بــرای تولید قدرت، اقتدار و امنیت را 
با شــتاب و جدیت ادامه خواهد داد و این 
اقدامات کورکورانه تاثیری در تداوم مســیر 

پیشرفت کشور نخواهد داشت. انشاالله.«
امــا دیروز خبرگــزاری ایرنا در گزارشــی 
جزئیات بیشــتری از این حمله پهپادی به 
کشور را منتشر کرد. در این گزارش نوشته 
شده که شنبه ۸ بهمن سه فروند ریزپرنده 
از نوع کوادکوپتر به قصد انجام حمله بر فراز 
یکی از مجتمع های کارگاهی وزارت دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح در استان اصفهان 
به پــرواز درآمدند که نهایتــا با واکنش به 
موقــع ســامانه های پدافندی مســتقر در 
مجموعه این حملــه ناموفق و بدون تلفات 
جانی بود و تنها آسیب جزئی به سقف یکی 
از کارگاه هــا وارد ش  در این حمله از ســه 
فروند ریزپرنده از نوع کوادکوپتر پیشــرفته 
مجهز به بمبلت استفاده شده است و عوامل 
حفاظت پیرامونی مجموعه پس از شنیدن 
صدای کوادکوپترها با تجهیزات در اختیار از 
جمله ساح و سامانه های جنگ الکترونیک 
اقدام بــه مقابله با این پرنده ها می کنند که 
موفق به ســاقط کردن یــک فروند از آنها 
می شــوند. یک فروند از ایــن کوادکوپترها 
حین مقابله، لینــک ارتباط GPS خود را 
در اثر جمینگ از دســت می دهد و همین 
موضوع منجر به ســقوط آن و برخوردش با 
سقف سوله می شود که فیلم منتشر شده در 
فضای مجــازی از لحظه اصابت هم مربوط 
به این کوادکوپتر اســت که پس از اخال 
در ارتباط آن و ســقوطش به ســقف سوله 
برخورد می کند. ایــن مجموعه پیش تر نیز 
تجربه موردی مشــابه را داشته و تمهیدات 
در نظر گرفته شده پس از آن حادثه منجر 
به این می شود که خسارت قابل توجهی در 

این حمله به کارگاه ها و سوله های آن وارد 
نشود. گفتنی اســت که یک فروند دیگر از 
این کوادکوپترها که در حین عملیات مقابله 
آســیب کم تری دیده در اختیــار نیروهای 
حفاظتی مســتقر در مجموعــه قرار گرفته 
اســت.« هنوز هیچ منبعی توضیح نداده که 
مبدأ حرکت این پهپادها کدام کشــور بوده 

اند. 
با این حال این اتفاق واکنش های گسترده ای 
هم در داخل کشــور از سوی مقامات و هم 
از ســوی مقامات کشورهای منطقه داشت. 
دیروز امیرعبدالهیــان وزیر امور خارجه در 
واکنش به انفجــار در اصفهان، گفت: »در 
راستای ناامن سازی ایران، اقدام بزدلانه ای 
انجام شــد که اینگونه اقدامــات نمی تواند 
تاثیــری در اراده و نیت متخصصان ما برای 
بر جا  پیشــرفت های صلح آمیز هســته ای 

گذارد.«
محمد مرندی کارشناس و مشاور رسانه ای 
تیم مذاکــره کننده هســته ای ایران طی 
پیامــی در صفحه توئیتر خود با اشــاره به 
عملیات ناموفق پهپادی در اصفهان نسبت 
به عواقب چنین اقداماتی هشــدار داد. وی 
نوشــت: »هفته خوبی بــرای رژیم آپارتاید 
)صهیونیســتی( چــه در داخــل و چه در 
خارج نیست. با این حال، حتی اگر نتانیاهو 
و متحدان تروریســتی تحت حمایت غرب 
او در شمال عراق شکســت خورده باشند، 
عواقبی در انتظارشــان خواهد بود. هر دوی 
آنها باید یاد بگیرند که تنبیه با شکست نیز 

همراه است.«
زاده مشــکینی عضــو  عبــاس  محمــود 
کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسامی در گفت وگو با ایلنا 
در خصوص بررسی حادثه در اصفهان گفت: 
»بر اساس اعام دوستان کمیسیون دوشنبه 
یک هیئت سه نفره از کمیسیون امنیت ملی 
برای بررســی حادثه عازم اســتان اصفهان 
خواهند شــد. اعضای این هیات در جلسه 
مشخص  کمیسیون  امروز)یکشــنبه(  عصر 

خواهند شد. حمله اصفهان بر اساس اعام 
وزارت دفــاع با ریز پرنده ها انجام شــد اما 
اســرائیل بداند که با هر سازوکاری اقدام به 
ســاختن پرنده و اعزام به سمت ایران کند، 
موفقیتی به دســت نخواهد آورد و حافظان 
امنیت کشور ما با چشمان تیزبین و با دقت 
به پاســداری و حراست از مرزهای کشور و 

مراکز حساس می پردازند.«
عاملاصلیحمله

رســانه های خارجی گمانه زنی خود درباره 
ایــن حمله را شــروع کرده انــد. العربیه به 
نقل از منابــع آمریکایی ادعا کرد که حمله 
شنبه شــب پهپــادی در اســتان اصفهان 
با مشــارکت نیروی هوایــی آمریکا و یک 
کشور دیگر انجام شده است. به ادعای این 
منابــع، در این حمات، مخازن نگهداری از 
گرفته اند.  قرار  بالستیک هدف  موشک های 
این منابع همچنین ادعــا کردند که هدف 
از این حمله، ارســال این پیام به ایران بود 
که اجازه تولید موشــک های بالســتیک به 
ایران داده نمی شود. در همین حال روزنامه 
جروزالم پست نیز به نقل از منابع اطاعاتی 
غربی ادعا کرده بود کــه علیرغم اظهارات 
منابع ایرانــی، حمله اصفهان موفقیت آمیز 

بوده است.
انور قرقاش، وزیر مشــاور دولت امارات در 
امــور خارجه در پیامــی توییتری به حمله 
شنبه شب به یکی از مجتمع های کارگاهی 
وزارت دفاع در استان اصفهان واکنش نشان 
داد. وی در ایــن باره نوشــت: »تنش های 
خطرنــاک منطقه که اخیرا شــاهد آن در 
چند نقطه هســتیم از جملــه انفجاری که 
در اصفهــان اتفاق افتاد به ســود منطقه و 
آینده آن نیســت. علیرغم اینکه مشکات 
منطقه پیچیده اســت امــا هیچ جایگزینی 
برای گفت وگو و راه حل های سیاســی برای 
دور شــدن از تنش ها وجود ندارد.« قرقاش 
تاکید کرد:»رسیدن به راه حل های سیاسی 
می تواند تنش ها را کاهش و ثبات و امنیت 

منطقه را حفظ کند.«

برخیمقاماتایرانبهرژیمصهیونیستیهشداردادند؛

آتش بازی شبانه در آسمان اصفهان

همدلی|مصوبه مولدسازی ســران قوا فریاد نمایندگان را 
بلند کرده اســت. دیروز نمایندگان مختلفی نسبت به این 

مصوبه سران قوا معترض شده اند.
 در همین حال واکنش ها نســبت به این مصوبه در ســطح 
افکار عمومی بیشــتر شــده است. ســران قوا در مصوبه ای 
تصمیم گرفته اند تا بخشی از اموال مازاد دولت را به فروش 
برســانند. آنان به هیأتی که قرار است این کار را انجام دهد 

مصونیت قضایی داده اند.
 دیروز یکــی از نمایندگان مجلس این اقدام ســران قوا را 
برخــاف قانون دانســت و گفت با ایــن کار ناقوس مرگ 

مجلس به صدا در می آید.
محمدرضا صباغیان نماینده مردم بافق و مهریز در جلســه 
صحن علنی دیروز ۹ بهمن مجلس طی اخطار قانون اساسی 
و با به اصل ۷۱ قانون اساســی، گفت: »قانون مولد ســازی 
اموال دولتی که توســط سران قوا تصویب شده و متاسفانه 
حالت محرمانه دارد ســبب شده تا حق نظارت را از مجلس 
شورای اسامی و رســیدگی را از قوه قضاییه سلب کند. با 
این اقدام ناقوس مرگ مجلس به صدا در آمده اســت. قبا 
شوراهای مختلف قانون  گذاری کرده و امروز شاهد هستیم 
که ســران قوا این کار را انجام می دهند. ما امروز برای یک 
تن آســفالت با شــما دعوا داریم اما قانون گذاری در جای 

دیگری صورت می گیرد.«
عضو کمیســیون امور داخلی و شــوراها افزود: »نمی شود 
که سران قوا بنشــینند و ۲۹0 نماینده و شورای نگهبان را 
کنار گذاشــته و هرچه می خواهند تصویب کنند. ما چگونه 
در چشــم ۸۶ میلیــون ایرانی نگاه کرده و ســکوت کنیم. 
آقای قالیباف زمانی که مســئولیت شــما تمام شد چگونه 
می خواهید در برابر نخبگان و افکار عمومی پاسخگو باشید.«

علی نیکزاد نایب رئیس مجلس که ریاست جلسه را برعهده 

داشت در پاسخ به اخطار وی بیان کرد: »قانون مولدسازی 
ناقوس مــرگ مجلس را به صدا در نیاورده اســت. ما باید 
به قانون احترام بگذاریم. ســران قوا مصوبه ای داشــتند که 
باید اجرایی شــود. اگر سران قوا در موضوعی اجماع داشته 
باشــد به شــرط این که به تایید مقام معظم رهبری برسد 
لازم الاجراســت. این کار خوبی نیست که از تریبون مجلس 
شــورای اسامی گفته شود ناقوس مرگ مجلس به صدا در 
آمده اســت. اگر مطلبی دارید باید در مســیر قانون مطرح 
کنید. شــاید بنده نیز با شــما هم نظر بوده و شاید مخالف 
باشــم اما این اختیار را اصل ۱۱0 قانون اساسی داده است. 

این مطالب باید از مجرای خود پیش برده شود.«
 با وجود دفاع نیکزاد همچنان برخی از نمایندگان به شدت 
نســبت به این مســئله معترض هســتند. بهــروز محبی 
نجم آبــادی عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاســبات 
مجلس شــورای اســامی در گفت وگو با ایلنــا در واکنش 
به مســاله مصونیت قضایی برای اعضــای هیات هفت نفره 

و دیگر مســئولان اجرایی این مصوبه، عنــوان کرد: »این 
درست نیست، با خیلی از قوانین مصرح و قانون اساسی هم 
در تناقض اســت، شورای هماهنگی سران قوا که نمی تواند 
خاف قانون اساســی مصوبه بدهــد. اجازه بدهید صحت و 
ســقم این را طی روزهای آینده بررسی کنیم، ما حتما این 

را پیگیری خواهیم کرد.«
احمد علیرضابیگی نماینده مردم تبریز، آذرشــهر و اســکو 
در مجلس شــورای اســامی در گفت وگویی ، در رابطه با 
مصوبه مولدســازی شــورای هماهنگی ســران قوا، گفت: 
»مــا باید در ایــن رابطه بــه اتفاقاتی که در گذشــته در 
رونــد خصوصی ســازی ها رقم خورد و تجاربی که کســب 
شــد، توجه داشــته باشــیم، وقتی در تجربه واگذاری ها و 
خصوصی  ســازی ها با وجود قوانیــن و مقررات و با آن همه 
هیات و کمیســیون و شــرایط دیگر آن نتایج رقم خورد و 
شکست ها و تلخکامی هایی داشتیم که تجربه آن در مقابل 
چشــم جامعه موجود است، بعید نیست که در اینجا شاهد 

اتفاق مشابه و حتی بدتری باشیم.«
وی خاطرنشان کرد: »نکته مهم دیگر این است که مجلس 
به عنوان یک قوه نظارتی باید بتواند نظارت داشته باشد که 
عما با این ترتیب که وجــود دارد نه تنها مجلس بلکه قوه 
قضائیه هم نمی تواند نظارت داشــته باشــد؛ این ها در واقع 
حکایــت از فرجام خوبی نخواهد داشــت. مصوبات مجلس 
برای اینکه در چارچوب اسام و قانون اساسی باشد از سوی 
شورای نگهبان و برای اینکه خاف سیاست های کلی نظام 
نباشــد از ســوی هیات عالی نظارت بر اجرای سیاست ها 
بررســی می شود اما این شــورا هرچه لازم بداند را تصویب 
می کند و بعدا پاســخگو هم نیســت. مانند تبعاتی که مثا 
طرح گرانی بنزین داشــت و هیچ قوه ای هم مسئولیتش را 

به گردن نگرفت.«

مجلسدیروزعرصهانتقادشدیدازمصوبهجدیدسرانقوابود

اعتراض نمایندگان به مولدسازی
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